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Elıterjesztés 
Lajosmizse Város Önkormányzata 

Képviselı-testületének 2009.  február 18-i ülésére 
 

Tárgy:  Dőlıutak melletti fák kivágására tett ajánlat 
 
Üi.sz: I/776/1/2009. 
 
 Tisztelt Képviselı-testület! 
  
 Strausz János Kiskunhalas Halászcsárda u.3.sz alatti lakos azzal az ajánlattal fordult  
az Önkormányzathoz, hogy a külterületi dőlıutak jogi határán belüli fákat kivágná azzal a 
céllal, hogy a közlekedık számára nagyobb terület legyen.  
(Az ajánlat az elıterjesztés mellékletét képezi.)  
Az ajánlattevı szerint pénzmozgás nem lenne, mivel a kitermelt fa értéke fedezné a 
költségeket. Kivéve a földmérı költségét, mivel a fakivágás megkezdése elıtt a dőlıutak jogi 
határát ki kellene méretni az esetleges késıbbi viták elkerülése miatt. Ez a költség amit az 
Önkormányzatnak kellene fizetni kb. 120eFt/km, ami egy hosszabb dőlı (Csikó, Dörnei vagy 
Kónya) estében közel félmillió forint. 
Külterületi képviselıkkel, illetve a Pénzügyi Iroda vezetıjével folytatott megbeszéléseken a 
munkával kapcsolatban az alábbi problémák, kételyek merültek fel: 

- a számviteli törvény szerint pénzmozgásnak lennie kell, a vállalkozó számláz, az 
Önkormányzat pedig értékesíti a fát. 

- az ajánlattevı nem jelölt meg referenciát, ahol már végzett ilyen munkát. 
- nehéz követni, hogy melyik fa legyen kivágva, a vállalkozó valószínőleg abban 

érdekelt, hogy a jogi határon belül minden fa ki legyen vágva (fıleg a vastagok), 
holott a telekhatár közelében lévı fák lehet, hogy nem is akadályozzák a közlekedést. 

- a kivágott fák tuskóját ki kell szedni, de mi lesz a már korábban kivágott fák 
otthagyott tuskóival amirıl új hajtások jönnek. 

- a tuskózás nagy földmunkát igényel ami után a dőlıutakat helyre kell állítani, mely 
szintén nagy költségekkel jár. 

- az ingatlantulajdonosok valószínőleg nem fognak örülni, hogy a földjeik végében lévı 
alék fáit idegenek kivágják és elviszik, mikor manapság a fa igen nagy érték, fıleg 
külterületen, ahol ez az egyetlen főtıanyag a tanyai lakosság számára. 

- a dőlıutak jogi határai a térképen általában egyenesek, a valóságban azonban a 
ténylegesen kijárt földutak igen változatos nyomvonalon haladnak, így a kimért út 
helye sok esetben meglepetést fog okozni.        

Mindezek figyelembe vételével véleményem szerint át kell gondolni a dőlıutak melletti fák 
kivágásának jelenleg ajánlott módját. A külterületi földutak közlekedési problémája ismert, 
számos helyen már történt is elırelépés a témában.  
Az elmúlt idıszakban néhány lokálisan jelentkezı problémát sikerült megoldani az érintett 
ingatlantulajdonosok felszólításával. (Kollár László képviselı úr a Dörnei dőlıben jelezte a 
dőlıút melletti fák benövését, amit felszólításomra az Erdıgazdaság lerendezett. A buckói út 
mellett a benıtt olajfák kivágását, lenyesését szintén felszólításra az ingatlantulajdonosok 
végezték el.)    
Fentiek alapján az alábbi határozat-tervezetet terjesztem a Tisztelt Képviselı-testület elé: 
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     Határozat-tervezet 
...../2009. (…..) ÖH. 
Dőlıutak melletti fák 
kivágására tett ajánlat 

 
 
 

Határozat 
 
Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete nem fogadja el Strausz János 
ajánlatát, mely a külterületi dőlıutak melletti fák kivágására vonatkozik. 
A Képviselı-testület továbbra is az érintett ingatlantulajdonosok felszólításával kívánja 
megoldani a dőlıutak mellett helyenként benıtt fák kivágását, lenyesését..      
Határid ı: 2009. február  18.  
Felelıs:     Képviselı-testület 
 
Lajosmizse, 2009. február 04. 
 
         Basky András s.k. 
             polgármester 
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Elıterjesztés melléklete 
 
 

 
 
 


